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УНИВЕРЗИТЕТ У НОВОМ САДУ 

ФИЛОЗОФСКИ ФАКУЛТЕТ 

Број:01-23/2 

Дана, 23.2.2022. године 

 

Записник 

са састанка Колегијума одржаног дана 22.2.2022. године, са почетком у 10 часова, у кино-

сали Факултета. 

Састанак води проф. др Јасмина Коџопељић, продекан за наставу. 

Састанку присуствују: проф. др Ивана Живанчевић-Секеруш, проф. др  Миливој 

Алановић, доц. др Наташа Милићевић, доц. др Каталин Озер, др Мирјана Зарифовић 

Грковић, проф. др Ђура Харди, проф. др Ненад Нинковић, проф. др Владимир Гвозден, 

проф. др Бојана Стојановић Пантовић, проф. др Бојана Динић, проф. др Бојан Јаничић, 

проф. др Слађана Зуковић, доц. др Станислава Марић-Јуришин, проф. др Диана Поповић, 

проф. др Наташа Радусин-Бардић, доц. др Ивана Иванић, проф. др Јанко Рамач, проф. др 

Смиљана Милинков, проф. др Јелена Клеут, проф. др Марина Курешевић, проф. др Сања 

Париповић-Крчмар, доц. др Наташа Ајџановић, доц. др Маја Крстић, доц. др Јасна 

Ухларик, проф. др Марина Шимак-Спевакова, проф. др Ана Макишова, проф. др Душан 

Ристић, проф. др Уна Поповић, проф. др Дамир Смиљанић, проф. др Ева Толди, проф. др 

Едита Андрић, проф. др Марко Шкорић, проф. др Жељко Милановић, проф. др Жељко 

Марковић, проф. др Сања Нинковић, проф. др Радослав Ераковић, проф. др Марко 

Шкорић, доц. др Драгана Поповић, проф. др Харгита Хорфат Футо, проф. др Снежана 

Стојшин, доц. др Горан Рујевић, доц. др Вања Манић Матић, доц. др Маја Медан Орсић, 

Жељка Несторовић Токош, шеф Службе за студентска питања и Соња Костовић, стручни 

сарадник. 

Одсуство су оправдали проф. др Аријана Лубурић Цвијановић, проф. др Вирђинија 

Поповић и проф. др Љиљана Михић. 

1. Информације у вези са пројектом државна матура 

 

Проф. др Јасмина Коџопељић, продекан за наставу, укратко је упознала присутне о 

следећем:  

-  да државна матура почиње да се примењује на крају школске 2023/2024. године, 

и да је полажу ученици свих школа. Резултати на матурским испитима улазе у 

критеријуме уписа на студијске програме ВШУ за школску 2024/2025. годину; 
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- постоје три функције матуре, сертификациона- испит којим се завршава средња 

школа, селекциона-испит који ће заменити пријемни код већине ВШУ, и 

евалуациона-праћење квалитета средњег образовања; 

- предвиђено је три врсте матурских испита: општа, уметничка и стручна матура; 

- у обавезном делу опште матуре ученици полажу српски језик и књижевност, 

односно матерњи језик и књижевност, математику и један предмет са листе 

општеобразовних предмета по сопственом избору; 

- у обавезном делу стручне матуре ученици полажу српски језик и књижевност, 

односно матерњи језик и књижевност, математику и стручни испит за профил за 

који су похађали образовање;  

- у обавезном делу уметничке матуре ученици полажу српски језик књижевност,    

односно матерњи језик и књижевност, и уметнички наставни предмет; 

- Предмети који се бирају са листе општеобразовних предмета не могу бити 

предмети који су већ положени у обавезном делу матуре, а број предмета које 

ученик може да одабере није ограничен; 

- током прошле године урађена је измена и допуна Закона о средњем образовању и 

васпитању како би се решила одређена питања до пуне примене државне матуре, 

-  у складу са чланом 31 Закона о средњем образовању и васпитању  регулише се  

питање  припреме свих ученика за полагање матурских и завршних испита, 

односно опште, стручне и уметничке матуре и завршног испита средњег стручног 

образовања. Наиме у складу са овим чланом школа је дужна да организује 

припрему свих ученика за полагање матурских и завршних испита, односно опште, 

стручне и уметничке матуре и завршног испита средњег стручног обр азовања, у 

обиму од најмање 5% од укупног годишњег броја часова из предмета из којих се 

полаже матурски, односно завршни испит, односно општа, стручна и уметничка 

матура и завршни испит средњег стручног образовања. 

- биће направњен софтвер за пријављивање ученика и биће формирана јединствена 

листа на нивоу Србије; 

- питања у вези са уписом страних држављања, као и вредновања успеха на 

државним такмичењима још нису решена. 

Када је реч о досадашњим активностима подсетила је пристуне да је у новембру 2020. 

године, Факултет формирао тим за питања државне матуре. Први предлози одсека 

односно студијских програма о моделима уписа који укључују матурске испите пристигли 

су почетком 2021. године. Током јуна 2021. године, одржан је састанак са деканима 

високошколских установа где је представљена  анализа пристиглих предлога. Крајем 

прошле године тим пројекта државне матуре је свим факултетима на основу анализе 

првих предлога, доставио нове препоруке о моделима уписа, а почетком ове године 

одржан  је састанак са оним високошколским установама које желе да задржа пријемне 

испите. У фебруару 2022. године, државна секретарка Министарства просвете, науке и 

технолошког развоја најавила је да ће на КОНУС-у бити основана радна група коју ће 
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чинити чланови КОНУС-а, која ће разматрати проблеме и пристигле замерке у вези са 

пројектом државне матуре. Универзитет у Новом Саду одржао је у фебруару  2022. 

године, два састанка продекана факултета и  Комисије за квалитет УНС-а са 

представницима тима пројекта државне матуре  и представницима Министарства просвете 

науке и технолошког развоја. 

Када је реч о будућим обавезама и активностима, рок за слање предлога критеријума за 

рангирање и упис студената је до 15. марта 2022.године. Предлог критеријума за 

рангирање и упис студената би требало да буде достављен мрежи представника ВШУ до 

25.3.2022. године. Рок за додатне консултације и усаглашавање критеријума на 

универзитетском и међууниверзитетском нивоу предвиђен  је период од 11.-15. априла  

2022. године. Закључно са 31.8.2022. године, нови критеријуми за рангирање и упис 

студената морају бити јавно доступни. 

Након краће дискусије у којој су учетвовали  проф. др Коџопељић, проф др Живанчевић 

Секеруш, проф. др Милићевић, проф. др Рујевић, проф. др Живачевић Секеруш је 

предложила  присутним члановима  да акценат запослених на нашем Факултету треба да 

иде у неколико праваца.Требали  бисмо на првом месту да  што боље искористимо нашу 

различитост, двопредметност и постанемо што атрактивнији будућим студентима, затим 

би акценат требао да буде на  другачијој организацији  алумни клуба и алумниста, као и на 

већем ангажовању на пословима писања пројеката. Сви присутни чланови су се сагласили 

да је потребна сарадња са колегама сродних студијских програма као и да је неопходно да 

сви одсеци раде заједно. 

  

 

Састанак је завршен у 11:30 часова. 

 

 

Записник саставила:             Продекан за наставу  Филозофског факултета 

Соња Костовић с.р.                            Проф. др Јасмина Коџопљић с.р. 


